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國立中興大學中國文學系研究生獎助學金審核辦法 

經九十三年十月六日本系第一六五次系務會議修正通過 
經九十六年三月七日本系第一八○次系務會議修正通過 

經九十六年七月二十七日呈請校長核可通過 
經九十七年七月七日呈請校長核可通過 

經九十八年七月十三日呈請校長核可通過 
經九十九年一月十五日呈請校長核可通過 

經九十九年九月二十二日呈請校長核可通過 
經一○一年七月三十一日呈請校長核可通過 

經一○三年三月十八日本系第二四一次系務會議修正通過 
經一○五年三月一日呈請校長核可通過 
經一○六年十月五日呈請校長核可通過 

經一一○年一月二十二日呈請校長核可通過 

 

一、 本辦法係依據「國立中興大學研究生獎助學金實施辦法」訂定之。 

二、 本系研究生獎助學金審核委員會，由本系系主任導師、研究生導師及本系學

生事務委員會組成之。由系主任導師擔任召集人，委員會負責審核本系研究

生獎助學金之申請及分配事宜，並得依實際狀況審定本辦法。 

三、 本系研究生獎助學金分為獎學金、助學金二種。獎學金係獎勵性質，作為優

秀研究生獎學金之用。助學金係補助性質，申領者需協助本系所之教學相關

事宜。 

四、 助學金申請以本系碩士班一至三年級、博士班一至五年級為原則，惟在職生

不得申請。 

五、 獎學金頒發對象： 

(一) 新生入學獎學金(二者擇一申請)： 

1. 碩、博士班甄試入學正取第一名及一般考試入學正取第一名，且於

當學年度入學者，於第一學年(九月至翌年六月)每月頒發 6,000 元，

出缺不予遞補，全職生不得申請。 

2. 本系應屆畢業生，經甄試入學考試進入本系碩士班研究所就讀者，

其在校學業成績總平均居全班前 20%（含），且於該學年度至本系

就讀者，於第一學年上下學期各頒發金額為本系碩士班學雜費基數
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之獎學金。 

(二) 本系研究生研究成果傑出者，本系另訂有「國立中興大學中文系研究生

學術研究成果獎勵辦法」，經審核後核發。 

六、 本辦法如有未盡事宜，依本校研究生獎助學金實施辦法辦理。 

七、 本辦法經系務會議通過並依行政程序呈請校長核可後實施，修正時亦同。 
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National Chung Hsing University 
Department of Chinese Literature 

Regulations for the Review of Graduate Scholarships 
and Financial Aid 

 
Amended in the 165th Department Affairs Meeting on Oct. 6th, 2004 

Amended in the 180th Department Affairs Meeting on Mar. 7th, 2007 
Approved by President of NCHU on Jul. 27th, 2007 

Approved by President of NCHU on Jul. 7th, 2008 
Approved by President of NCHU on Jul. 13th, 2009 
Approved by President of NCHU on Jan. 15th, 2010 

Approved by President of NCHU on Sep. 22nd, 2010 
Approved by President of NCHU on Jul. 31st, 2012 

Amended in the 241st Department Affairs Meeting on Mar. 18th, 2014 
Approved by President of NCHU on Mar. 1st, 2016 
Approved by President of NCHU on Oct. 5th, 2017 

Approved by President of NCHU on Jan. 22nd, 2021 
 

Article 1 These regulations are established by NCHU “Regulations for the 

Administration of Graduate Student Scholarship and Student Aid of 

National Chung Hsing University.” 
 

Article 2 The Departmental Graduate Scholarship and Financial Aid Review 

Committee comprises the Department Chair Advisor, Graduate Advisors, 

and the Departmental Student Affairs Committee. The Department Chair 

Advisor serves as the convener. The committee reviews applications and 

allocates scholarships and financial aid for the department’s graduate 

students. It may also revise these regulations as deemed necessary based 

on actual circumstances. 
 

Article 3 The departmental graduate scholarships and financial aid are divided into 

two categories: scholarships and financial aid. Scholarships are merit-

based and awarded to outstanding graduate students. Financial aid is need-
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based, and recipients are required to assist with teaching-related tasks 

within the department. 
 

Article 4 Applications for financial aid are generally limited to first to third-year 

master’s students and first to fifth-year doctoral students in the department. 

However, part-time students are not eligible to apply. 
 

Article 5 Recipients of the Scholarship: 

1. Scholarships for Incoming Students (Choose one to apply): 

(1) Master’s and doctoral students who are admitted as the top-ranked 

candidates through either the admission by recommendation or the 

general entrance exam and enroll in the same academic year will 

receive a scholarship of NT$6,000 per month during the first 

academic year (from September to June of the following year). 

Vacancies will not be filled. Part-time students are not eligible to 

apply. 

(2) Graduates of this department who are admitted to the master’s 

program through admission by recommendation and whose overall 

academic performance ranks within the top 20% of their class 

(inclusive) during their undergraduate studies and who enroll in the 

same academic year will be awarded a scholarship equivalent to the 

tuition and fees of the master’s program in this department for each 

semester of the first academic year. 

2. Outstanding academic research achievements of graduate students in 

this department are recognized according to the “Regulations for 

Academic Research Achievement Awards for Graduate Students of 
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the Department of Chinese Literature, National Chung Hsing 

University,” and will be awarded after review. 
 

Article 6 Any matters not covered by these regulations shall be governed by the 

university’s “Regulations for the Administration of Graduate Student 

Scholarship and Student Aid.” 
 

Article 7 These regulations shall be implemented after being approved by the 

Department Affairs Meeting and submitted for the President’s approval 

following administrative procedures. The same process applies when 

making amendments. 

 
【英文譯本僅供參考，文義如與中文版有歧異，概以中文版為準。】 

** The English version is provided for reference only. ** 
** The Chinese version shall prevail in case of any discrepancies between the English and 

Chinese versions. ** 


